
       

Parochiefederatie Born
 

 

Verslag van de hoorzitting van de Parochiefederatie Born  

te Born d.d. 6 december 2022. 

 
Aanwezig :  

Vicaris-generaal Harrie Quaedvlieg 
Pastoor-deken Geert Lauvenberg 

Pastoor Franz Houwman 
Bestuur Parochiefederatie in persoon van J. Hermans, secr. J. v.d. Geer 
penningmeester, G. Theelen voorzitter fusieprojectgroep, B. Haerkens, W. v.d. Wauw, 

M. Hecker 
Tevens aanwezig : 25 parochianen. 

 
1. Opening 

Pastoor Houwman heet alle aanwezigen van harte welkom en spreekt vervolgens een 

gebed uit.  
 

2. Noodzaak tot fusie 
Pastoor Houwman geeft een korte inleiding op het fusieproces dat momenteel zich 
voltrekt. Het gaat er om dat de krachten worden gebundeld.  

Hij gaat hiervoor terug in de tijd aan de hand : van zelfstandige parochies naar 
clusters. Vervolgens ontstaat per 1 juli 2013 de Parochiefederatie Born en nu zijn we 

aangekomen bij de afronding van het Beleidsplan : de fusie van de 5 parochies. 
Pastoor Houwman geeft aan dat er al veel zaken op elkaar zijn afgestemd, bv. het 
misrooster. Er ontstaat per 1 januari een nieuwe rechtspersoon krachtens het door de 

bisdom uitgevaardigd decreet. 
Het is belangrijk dat zaken vereenvoudigd worden, de pastoraal moet kunnen 

functioneren. 
 

3. Ger Theelen leidt de aanwezigen vervolgens door de sheets.  
 

Aan de orde komen : 

Uitgangspunten van ons Bisdom 
❖ Naar missionaire geloofsgemeenschappen 

❖ Van 300 naar ca. 50 parochies 
❖ Ruimte voor nieuwe pastorale initiatieven  

 

Uitgangspunten van de Federatie 
❖ Teruglopende betrokkenheid 

❖ Afnemend kerkbezoek en vrijwilligers 
❖ Moeite om te voorzien in pastorale bezetting en in vrijwilligers 

❖ Oproep aan vrijwilligers om zich te melden 
 

Van federatie naar fusieparochie 
❖ Samenwerking op onderdelen 
❖ Clustervorming (2005/2008) 

❖ Federatievorming (juli 2013) 
❖ Alle mogelijke zaken geüniformeerd 

Het fusieproces 
❖ Fusiebesluit (25 mei 2022) 
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❖ Fusieprojectgroep schrijft Fusieplan 

❖ Brede inventarisatie en overleg 
❖ Overleg en inspraak parochianen 

❖ Verslag van de hoorzitting 
❖ Fusievorming per 1 januari 2023 

Veranderingen 

❖ Niet: geen sluiting van kerk of parochiekantoor 
❖ Wel : nieuwe centrale parochie als formele rechtsopvolger van rechten en 

plichten 
❖ stroomlijnen en uniformeren van besluiten 
❖ uitvoerende comités per kerkdorp 

Eén parochie en vijf gemeenschappen 
❖ Onze parochie wordt gevormd door de vijf lokale geloofsgemeenschappen. 

❖ Deze gemeenschappen, vormen samen één parochie en zijn solidair met elkaar. 
❖ De tradities en “couleur locale” worden gewaardeerd en gecultiveerd, voor zover 

ze de eenheid binnen de parochie niet schaden. 

❖ We streven ernaar dat: alle parochianen en alle mensen van goede wil zich op 
de diverse locaties welkom weten en thuis voelen.  

❖ We streven ernaar dat: zij hun talenten kunnen inzetten ten dienste van de 
parochie. 

 
Noodrem: 

❖ Alleen indien lokale geloofsgemeenschappen niet meer in staat zijn zelf 

wezenlijke taken te vervullen, worden deze overgenomen door vrijwilligers uit de 
“centrale” parochie. 

 
Vervolgens wordt door pastoor Houwman speciale aandacht gegeven aan het 
belangrijkste onderdeel : de Pastoraal. 

 
Belangrijke pastorale opdracht is: 

❖ Tenminste ieder weekend een eucharistieviering op een of meer locaties. 
❖ Doorlopende geloofsvorming voor alle leeftijden. 
❖ Zorg voor de naaste, zodat stille armoede niet uit het oog wordt verloren. 

 
Prioriteit (daden) 

❖ Iedere gedoopte heeft de roeping om een persoonlijke band met Jezus Christus, 
Gods Zoon, tot stand te brengen.  

❖ Gelovigen moeten elkaar steunen om het geloof te laten groeien.  

❖ Het geloofsleven moet voortdurend versterkt en gevoed worden. 
 

Concrete plannen 
❖ Catechese voor kinderen en ouders 
❖ Filmavonden en gespreksavonden 

❖ Nabestaandenbijeenkomsten 
❖ Alphabijeenkomsten 

❖ Vorming van vrijwilligers 
 
Hierna vermeldt Ger Theelen de beschrijving van het fusieproces, t.w. 

❖ Intentiebesluit parochiebestuur (25 mei) 
❖ Inventarisatie in huidige parochies 

❖ Formeel onderdeel is hoorzitting (nov.) 
❖ Aanvraag bisschoppelijk decreet 
❖ Bisschop vraagt advies priesterraad 

❖ Bisschop besluit per decreet (dec. 22) 
❖ Bezwaartermijn van 10 werkdagen 
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❖ Kerkbestuur voert het decreet uit  

 
Vanuit het bisdom geeft VG Quaedvlieg de visie van het bisdom op deze processen. 

Steeds meer federaties gaan over tot fusie, te beginnen bij stedelijke federaties en nu 
ook de landelijke(dorps) federaties. Deze initiatieven liggen momenteel duidelijk bij de 
federaties en niet bij het bisdom. Het bisdom vindt dit goed en zinvol.  

Verder schets hij de wijze van vorming van een parochie, plm. 100 jaar geleden. 
Momenteel hebben de parochies moeite om op een verantwoorde wijze te kunnen 

functioneren. Men gaat dan over tot de vorming van een federatie of men kiest voor 
een zelfstandige parochie. 
Is dat laatste niet mogelijk dan gaat men over tot een fusie. Men gaat over naar een 

nieuwe parochie, een nieuwe rechtspersoon. Dit is een nieuwe realiteit. Er verandert 
niets aan het parochiekantoor etc. Maar wel in het denken van de parochiaan! De 

denkrichting wordt omgedraaid. Eerst waren er 5 rechtspersonen naar nu 1 
rechtspersoon. Deze bestaat dan uit deelgemeenschappen. Dit proces gaat langzaam in 
zijn werk. Onze parochiefederatie heeft dit aangegeven met de prioriteiten die we 

willen stellen. Dit is de taak van de parochie. 
We zijn ons aan het bezinnen op onze positie in de samenleving.  

We moeten niet de aandacht en energie verliezen in allerlei structuurprocessen. Wel 
alle aandacht voor de inhoud blijven houden. De problemen die we nu hebben zijn niet 

ineens weg. Die blijven hetzelfde, maar met een nieuwe geest, een nieuw hoop kun je 
wel die opdracht aangaan. Dit is erg belangrijk. De fusieparochies gaan dit zelf aan. 
We hebben iets groots wat ons verbindt. 

Tenslotte feliciteert dhr. Quaedvlieg de parochiefederatie, ook namens de bisschop, dat 
we deze opdracht op deze  wijze willen aangaan. 

 
Pauze → in de warme sacristie!! 
 

Ger Theelen geeft vervolgens de gelegenheid om vragen te stellen. 
 

Parochiaan → we moeten er van overtuigd zijn dat niet met een draai aan de knop 
alles verandert. Als we een eenheid willen creëren moet er nog veel gebeuren. Het 

kerkbezoek neemt steeds meer in aantal af. Hoe dit aan te pakken is een groot 
probleem. Lege kerken moeten we proberen te voorkomen. Er zullen meer mensen 
bereid gevonden moeten worden om de helpende hand te bieden. 

 
Ger Theelen → hier ligt de uitdaging voor ons allemaal. De verandering is niet iets 

voor één dag. 1 januari is niet alles klaar, maar we moeten wel die belangrijke stap 
zetten. 
 

Parochiaan → In Grevenbicht hebben we allen aangegeven dat de fusie een must is. 
Goed dat hier het onderwerp Caritas in voorkomt. Het saamhorigheidsgevoel wordt 

hiermee breder gedragen. Jeugd en jongeren zijn erg actief op velerlei gebied. Samen 
iets willen betekenen om voor anderen, samen iets willen doen.  

De naamgeving van de parochie is volgens haar niet erg gelukkig!! Kijkend naar bv 
kinderen : de link met Barmhartigheids Gods is wel erg groot en zwaar. Met name voor 
de jeugd. In Grevenbicht heeft iemand de naam aan Maria, moeder van barmhartigheid 

gelinkt. Maria geeft een groot moedergevoel, ook voor mensen die geen kerkgangers 
zijn.  

Ger Theelen → Paus Franciscus heeft het al aangegeven: het gaat om een goede 
verbinding tussen de mensen met onze aarde en met het goddelijke. 

Pastoor Houwman → de criteria zijn aan de vicaris voorgelegd. De standpunten van 
pastoor zijn helder. 
VG Quaedvlieg merkt het volgende op. → De parochie is vrij om zelf een naam in te 

dienen, maar wel volgens de criteria. Er zijn wel erg veel Martinusparochies in 
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Limburg!! Het moet een liturgische naam zijn, met een patroonfeest in dit geval op de 

tweede zondag van Pasen. Ook is de naam met Maria van Barmhartigheid voorgelegd. 
Dit is voor het bisdom geen probleem. 

Parochiaan : wellicht is een combinatienaam wel een optie : Catharina-Martinus 
parochie. VG → Dit is geen goede naam. 

Ger Theelen → vult nog aan dat m.b.t. de naamgeving het punt van de ‘zware’ naam 
wel breder gedragen werd dan de eerste spreekster. 
Parochiaan → het is belangrijk om de gelovigen wakker te maken. Wellicht kan een 

club gevormd worden die met de mensen kan gaan praten, in bijeenkomsten buiten de 
kerk om. 

Pastoor Houwman → we zijn m.b.t. het aantal vrijwilligers erg beperkt. Hij refereert 
hierbij aan de gang van zaken in het verleden. Vroeger ging dit veel gemakkelijker.  

Er komen genoeg signalen binnen, maar hoe krijgt men dit geactiveerd. 
 
Hierna informeert mw. van de Geer de aanwezigen over de Alphabijeenkomsten die 

werden en worden gehouden; deze hebben een vervolg gekregen in de Vrienden van 
Alpha.  

Ook komen de filmavonden die in Buchten en Obbicht worden gehouden aan de orde. 
Dit zijn films die een diepere inval hebben. Over hoe mensen hun geloof beleven. 
Ben Haerkens refereert nog aan het koffiedrinken na de zondagmis, 1 maal per 

maand in Obbicht. Dit wordt steeds erg druk bezocht. 
Er is dus wel heel wat aan de orde in onze parochies!! Maar misschien onvoldoende 

bekend. 
 

Tenslotte vraagt Ger Theelen aan de aanwezigen of men kan instemmen met de fusie. 
Dit wordt met applaus onderstreept. 
 

Hierna maakt Ger Theelen nog gewag van de activiteiten in het kader van de Synodale 
Weg die in oktober 2023 in Rome zijn vervolg krijgt. 

Ook informeert hij de aanwezigen over Kerkenvisie die door de gemeente Sittard-
Geleen geïnitieerd is. 
 

Op het einde van deze bijeenkomst zijn de parochianen die het parochiebestuur gaan 
vormen voorgesteld. 

Het betreft : Ger Theelen (vice-voorzitter), Jan van de Geer, Marthè Hecker, Jac 
Hermans, Jan Hermans en William van de Wauw. 
 

Pastoor Houwman bedankt aan het einde van deze bijeenkomst VG Quaedvlieg en sluit 
de hoorzitting met het gezamenlijk bidden van het Onze Vader.  

 
 
Obbicht, 7 december 2022 

 
Jan Hermans, secr. 

 
 

 
 


